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OR.0012.5.6.2024 

PROTOKÓŁ nr 3/24 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 27 sierpnia 2024 r. godz. od 08:00 do 08:26  

pod przewodnictwem Pana Bartłomieja Panka 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Godszling-Graczyk Justyna 

2. Panek Bartłomiej – przewodniczący 

3. Topór Marcin  

4. Wojtuniak Radosław 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1) Joanna Skotnicka-Fiuk – Zastępca Burmistrza Wielunia, 

2) Jarosław Kuźnik – Pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (GKM), 

3) Romuald Zalwert - Pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (GKM), 

4) Pracownik Wieluńskiego Domu Kultury (WDK). 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Informacja o sporządzonych protokołach nr 1/24 oraz 2/24 z posiedzeń Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

,,Profilaktyka i wczesne wykrywanie osteoporozy wśród kobiet w wieku 50 lat i więcej 

zamieszkałych w Gminie Wieluń na lata 2024-2027”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Wieluń. 

5. Informacja o funkcjonowaniu komunikacji miejskiej, analiza wykorzystania dotacji                       

z budżetu gminy. 
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6. Informacja z realizacji przyjęcia programu profilaktyki zdrowotnej na lata 2019-2023,               

za 2023 rok. 

7. Informacja o ilości rodzin oczekujących na mieszkanie komunalne i mieszkania socjalne                 

z podaniem okresu oczekiwania wraz z informacją o stanie zadłużenia w opłatach 

czynszowych za mieszkania.  

8. Informacja zarządcy/administratora o stanie technicznym i bezpieczeństwa budynków 

socjalnych w zasobach komunalnych w Gminie Wieluń. 

9. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek dokonał otwarcia posiedzenia Komisji Spraw Społecznych. 

Przywitał wszystkich obecnych. Zapytał, czy ktoś proponuje zmiany w porządku obrad? Nikt 

się nie zgłosił.  

Porządek obrad wysłany radnym stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2 

Informacja o sporządzonych protokołach nr 1/24 oraz 2/24 z posiedzeń Komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś uwagi                             

do sporządzonych protokołów? Nikt się nie zgłosił. 

Komisja przyjęła protokoły nr 1/24 oraz 2/24. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

,,Profilaktyka i wczesne wykrywanie osteoporozy wśród kobiet w wieku 50 lat i więcej 

zamieszkałych w Gminie Wieluń na lata 2024-2027” zał. nr 3. 
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Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Marcin Topór zwrócił uwagę na fakt, iż w ubiegłym roku program polityki zdrowotnej 

pn. „Profilaktyka i wczesne wykrywanie osteoporozy wśród kobiet zamieszkałych w Gminie 

Wieluń” dedykowany był dla kobiet w wieku 40 lat i więcej, natomiast teraz jest dla kobiet                

w wieku 50 lat i więcej.  W związku z tym zapytał, skąd ta zmiana?  

Pracownik WDK powiedziała, że ta zmiana podyktowana jest rekomendacją Prezesa Agencji 

Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji, która wskazuje na wiek 50 lat i więcej. Dodała, 

że w momencie gdy gmina chce przystąpić do jakichkolwiek programów polityki zdrowotnej 

wymagana jest opinia Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. Jeśli wydane są 

rekomendacje to muszą się ich ściśle trzymać. Dodała, że na przeciwdziałanie osteoporozie 

można uzyskać również dofinansowanie z Narodowego Funduszu Zdrowia. Lekarz 

podstawowej opieki medycznej nie może wypisać skierowania na badanie 

densytometryczne, może to wypisać tylko lekarz specjalista. Zaznaczyła, że problem 

osteoporozy występuje u kobiet na całym świecie. Dodała, że uzasadniona jest realizacja 

tego programu u kobiet od 50 roku życia. Podkreśliła, że w ubiegłym roku ten program był 

również realizowany wśród mężczyzn. Zrezygnowano z tego, ponieważ tak jak wykazały to 

badania problem osteoporozy zdecydowanie rzadziej dotyka mężczyzn. Zaznaczyła, że gdyby 

chcieli zmienić ten program na 40 lat i więcej musieliby wówczas napisać nowy program, 

przesłać go do Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji, która to wyda negatywną 

opinię, ponieważ Agencja nie opiniuje programów do których wydała rekomendację,                       

a Agencja wydała rekomendacje, że musi być to wiek 50 lat i więcej.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto będzie kierował kobiety na badanie, lekarz 

rodzinny, czy zgłaszają się one same? 

Pracownik WDK powiedziała, że kobiety zgłaszają się same. Dodała, że teraz muszą ogłosić 

konkurs na wybór realizatora. Badanie densytometryczne w Wieluniu stacjonarnie wykonuje 

tylko BOMED, natomiast takie badanie można również wykonać mobilnie.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy środki, które są na to zadanie przeznaczone, 

czyli 20 000 zł są wystarczające? 
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Pracownik WDK powiedziała, że wszystko zależy od tego jaką kwotę poda im wykonawca, 

wtedy będą mogli więcej osób przebadać. Cały okres realizacji zakłada około 40 kobiet. Jeśli 

środki na to pozwolą to może wówczas być więcej kobiet.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej ,,Profilaktyka i wczesne 

wykrywanie osteoporozy wśród kobiet w wieku 50 lat i więcej zamieszkałych w Gminie 

Wieluń na lata 2024-2027”, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 4 radnych. Komisja (przy 4 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji nr 13/3/24 z dnia 27.08.2024 r. stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Wieluń ” zał. nr 5. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Marcin Topór odniósł się do przedłożonego projektu uchwały w ww. sprawie                         

i zauważał, że w jednym punkcie zapisane jest, że konsultacje społeczne są ważne chodźmy 

wzięła w nich udział jedna osoba. W związku z tym zapytał, czy jest sens przeprowadzania 

konsultacji społecznych, gdy weźmie w nich udział tylko jedna osoba? 

Radna Justyna Godszling-Graczyk podkreśliła, że można zachęcić ludzi do wzięcia udziału                

w konsultacjach społecznych, ale nie można ich do tego zmusić.   

Radny Radosław Wojtuniak powiedział, że nawet, gdy nikt nie weźmie udziału                                 

w konsultacjach społecznych to i tak są one ważne. Najważniejsze jest, aby w ogóle ogłosić 

takie konsultacje.  
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Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy Gmina Wieluń często korzysta z konsultacji 

społecznych? 

Pracownik Wydziału GKM Romuald Zalwert powiedział, że są programy, które wymagają 

tego, aby zostały ogłoszone konsultacje społeczne. Nie ważne, czy ktoś się do nich zgłosi, 

ważne jest to, że zostały one w ogóle ogłoszone.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych                          

z mieszkańcami Gminy Wieluń, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 4 radnych. Komisja (przy 4 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji nr 14/3/24 z dnia 27.08.2024 r. stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Informacja o funkcjonowaniu komunikacji miejskiej, analiza wykorzystania dotacji                       

z budżetu gminy zał. nr 7. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Marcin Topór powiedział, że w 2023 roku można zauważyć wzrost kilometrów                        

o 5 tys., z kolei jeśli chodzi o wydatki na komunikację miejską wzrosła kwota o 300 tys. zł.                

W związku z tym zapytał, skąd taka różnica? 

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że w 2022 roku został 

przeprowadzony przetarg na świadczenie usług komunikacji miejskiej i od listopada 2022 

roku jest nowy przewoźnik, co wiąże się z nową stawką za wozokilometr. Od 2023 roku jest 

cały rok nowa stawka, co generuje większy koszt.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek powiedział, że, gdy podzieli się w 2023 roku kwotę przez 

kilometry wychodzi wówczas stawka 5,92 zł i wiadomo, że jest ten sam operator. 
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2.345.528,86 zł – dopłaty z tytułu prowadzenia publicznego transportu zbiorowego (zł), 

396.358,00 zł – liczba pokonywanych rocznie kilometrów. Zauważył, że łatwo jest to 

podzielić, wychodzi niecałe 5,92 zł za kilometr, a 2,24 jak przedzieli się 7 miesięcy, kwotę 

przez ilość kilometrów wówczas wychodzi stawka 6,50 zł. 

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że jest waloryzacja w związku ze 

wzrostem minimalnego wynagrodzenia. Dodał, że w umowie jest to przewidziane. 

Przewoźnik może wystąpić o waloryzację wynagrodzenia wynikającą ze wzrostu 

wynagrodzenia minimalnego. 

Radny Radosław Wojtuniak zwrócił uwagę, że Pan Kuźnik powiedział, że „można”.                         

W związku z tym zapytał, kto o tym decyduje? Pan Burmistrz? 

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że jest to na zasadzie, że przewoźnik 

musi wystąpić z wnioskiem, a umowa to przewiduje.  

Radny Radosław Wojtuniak zapytał, czy jest to wskaźnik podnoszony tyle ile jest 

procentowo wynagrodzenie? 

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że tak, ale bierze się tam również 

pod uwagę liczbę kierowców oraz obsadę.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zwrócił uwagę, na fakt, iż obecnie jest tak, że wszystkie 

umowy, które są powyżej pół roku wymagają waloryzacji. Jest to obligatoryjne.   

Radny Radosław Wojtuniak zapytał, czy z tego też korzystają? 

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że niektórzy wykonawcy gminy                   

z tego korzystają.  

Radny Radosław Wojtuniak a jak to jest w przypadku komunikacji miejskiej? 

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że w tym przypadku, jeżeli chodzi                

o ten wzrost, to wynikało to ze wzrostu minimalnej krajowej.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy Urząd myśli nad zmianą rozkładu jazdy komunikacji 

miejskiej? 
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Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że na chwilę obecną jest zmiana na 

Ciepłowniczą, dołączyli ul. Ciepłowniczą w obszar działania komunikacji miejskiej.  

Radny Marcin Topór stwierdził, że pomimo tego, że komunikacja miejska jest w gminie 

darmowa to według niego jest ona w ogóle niefunkcjonalna. Powiedział, że do większości 

miejscowości w Gminie Wieluń po południu nie dojedzie się już komunikacją miejską.  

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że gdy komunikacja miejska była                

w miejscowościach gminy po południu to, to w ogóle nie sprawdziło się, bowiem liczba 

pasażerów była tak mała, że te przewozy były nieopłacalne.  

Radny Marcin Topór poprosił o sprawdzenie i przeanalizowanie aplikacji, która jest 

zastosowana m.in. w jednej z podkrakowskich gmin jest to tzw. Telebus. Aplikacja ta nie jest 

darmowa. Stwierdził, że uważa, że według niego mogłoby się to sprawdzić w Gminie Wieluń. 

Polega to na tym, że mieszkańcy mogą zamówić w aplikacji przejazd, tak, że trasa jest 

modyfikowana na podstawie zgłoszeń z telefonu.  

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik zauważył, że wprowadzenie takiej aplikacji jest 

według niego niebezpieczne, ponieważ w sytuacji, gdy ktoś stoi na przystanku i czeka na 

autobus i nagle zmienia mu się przebieg kursu to według niego jest to złe rozwiązanie. Dodał, 

że złe jest rozwiązanie, że podczas realizacji kursu można zmienić przebieg kursu, ponieważ 

wiadomo, że na jakimś innym przystanku może ktoś czekać na autobus i nagle zmienia mu 

się trasa przejazdu autobusu.  

Radny Radosław Wojtuniak również stwierdził, że jest to złe rozwiązanie.  

Radny Marcin Topór zaznaczył, że ta aplikacja jest płatna. Powiedział, że obecnie np.                       

w Gaszynie jest tak, że gdy senior chce dojechać do szpitala z Gaszyna musi wysiąść, aż na 

Placu Legionów. 

Pracownik Wydziału GKM Jarosław Kuźnik powiedział, że nie jest tak, ponieważ może 

wysiąść na przystanku na ul. 3 Maja.  

Radny Radosław Wojtuniak powiedział, że komunikacja miejska jest problemem złożonym, 

obecnie ciężko jest to rozwiązać, ponieważ nie da się dostosować kursów autobusów, do 



8 
 

każdego indywidualnie, aby każdemu one pasowały. Zaznaczył, że obecnie w Gminie Wieluń 

komunikacja miejska jest bezpłatna.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk powiedziała, że nigdy nie będzie tak, że godziny odjazdów 

i przyjazdów autobusów będą wszystkim pasowały. Powiedziała, że tak samo jest                              

z komunikacją gminną, jak i powiatową realizowaną przez PKS.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciały zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem informacji  

o funkcjonowaniu komunikacji miejskiej, analiza wykorzystania dotacji z budżetu gminy, kto 

jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 4 radnych. Komisja (przy 4 głosach „za”) przyjęła                                

ww. informację. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 6 

Informacja z realizacji przyjęcia programu profilaktyki zdrowotnej na lata 2019-2023,               

za 2023 rok zał. nr 8. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem informacji z realizacji przyjęcia 

programu profilaktyki zdrowotnej na lata 2019-2023, za 2023 rok, kto jest przeciw, kto 

wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 4 radnych. Komisja (przy 4 głosach „za”) przyjęła                                

ww. informację. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 7 

Informacja o ilości rodzin oczekujących na mieszkanie komunalne i mieszkania socjalne                 

z podaniem okresu oczekiwania wraz z informacją o stanie zadłużenia w opłatach 

czynszowych za mieszkania zał. nr 9. 
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Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Radosław Wojtuniak zauważył, że około 80 % budynków będących w zasobach 

komunalnych oraz socjalnych Gminy Wieluń ma stan zadowalający, w perspektywie 

najbliższych 5 lat istnieje potrzeba wykonania remontu (wymiany) co najmniej jednego                    

z elementów budynku, np.: elementu konstrukcji, pokrycia dachowego, instalacji, elewacji, 

stolarki. Zapytał, co w najbliższych 5 latach gmina zamierza z tym zrobić? Czy gmina ma 

opracowany jakiś program remontów tych budynków? Dlaczego tak mało wspólnot 

mieszkaniowych korzysta z różnego rodzaju dofinansowań do remontów budynków?  

Pracownik Wydziału GKM Romuald Zalwert powiedział, że jeszcze w tym roku gmina musi 

uchwalić Wieloletni Plan Gospodarki Mieszkaniowej. Dodał, że gmina jest w trakcie 

przygotowywania tego programu. Zaznaczył, że spływają do nich protokoły z przeglądów 

nieruchomości. Przedsiębiorstwo Komunalne w Wieluniu ma obowiązek przesłać do gminy 

program co należy wymienić w konkretnym budynku. Dodał, że stan techniczny budynków 

będących w zasobach komunalnych oraz socjalnych Gminy Wieluń nie jest zły.  

Radny Marcin Topór odniósł się do zadłużenia całkowitego najemców lokali mieszkalnych              

w zasobach Gminy Wieluń, gdzie jest zapisane zadłużenie dla lokali aktywnych oraz 

zadłużenie na lokalach nieaktywnych. Zapytał, czy są podjęte jakieś działania, aby odzyskać 

te środki?   

Pracownik Wydziału GKM Romuald Zalwert powiedział, że zadłużenie na lokalach 

nieaktywnych jest zadłużeniem, które zostaje na lokalach w których lokator, albo się już 

wyprowadził z danego lokalu, albo zmarł. W przypadku, gdy wyprowadził się, należność                  

w miarę możliwości od niego ściągną. Zadłużenie aktywne z kolei jest na lokalnych, które są 

zamieszkiwane. W imieniu gminy, wszystkie sprawy windykacyjne prowadzi 

Przedsiębiorstwo Komunalne. W momencie podpisania ugody można odstąpić od kosztów 

komorniczych.   

Radny Marcin Topór zapytał, czy rok do roku te kwoty zmniejszyły się? 

Pracownik Wydziału GKM Romuald Zalwert powiedział, że oscyluje to na tym samym 

poziomie.   
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Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciały zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem informacji  

o ilości rodzin oczekujących na mieszkanie komunalne i mieszkania socjalne z podaniem 

okresu oczekiwania wraz z informacją o stanie zadłużenia w opłatach czynszowych za 

mieszkania, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 4 radnych. Komisja (przy 4 głosach „za”) przyjęła                                

ww. informację. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 8 

Informacja zarządcy/administratora o stanie technicznym i bezpieczeństwa budynków 

socjalnych w zasobach komunalnych w Gminie Wieluń zał. nr 10. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem informacji o ilości rodzin 

oczekujących na mieszkanie komunalne i mieszkania socjalne z podaniem okresu 

oczekiwania wraz z informacją o stanie zadłużenia w opłatach czynszowych za mieszkania, 

kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 4 radnych. Komisja (przy 4 głosach „za”) przyjęła                                

ww. informację. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 9 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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      Punkt 10 

Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zamknął posiedzenie Komisji. Pożegnał wszystkich 

obecnych. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.    

    Przewodniczący Komisji 

 

         Bartłomiej Panek 

Protokół sporządziła: 

 

Adrianna Gajek  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


